
Tammelan kunta                                                                PÖYTÄKIRJA 9/2022 

Nuorisovaltuusto 

Ajankohta: 15.11.2022 klo 16.30 

Alkoi: 16.30 

Päättyi: 18.31 

Paikka: Kokoushuone 254 

Läsnä: Taavi Marjamäki, Artturi Pura, Lempi Lintukorpi, Fanny Kaunisto, Samuli Ruohonen, Silja Sandberg 

1. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Päätösehdotus: Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

Käydään läpi läsnäolijat. 

Päätös: Päätösehdotus hyväksytty 

2. Käsittelyjärjestys 

Päätösehdotus: Hyväksytään käsittelyjärjestys esityslistan mukaisena. 

Päätös: Päätösehdotus hyväksytty 

3. Pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat 

Päätösehdotus: Valitaan kaksi nuorisovaltuutettua toimimaan pöytäkirjantarkastajina sekä tarvittaessa 

ääntenlaskijoina. 

Päätös: Pöytäkirjantakastajiksi valittiin Fanny Kaunisto ja Taavi Marjamäki 

4. Kokouksen 26.10 päätökset 

Edellisen kokouksen muistio toimitetaan nuorisovaltuutetuille kokouksessa. Mikäli valtuusto hyväksyy 

muistion tekemättä siihen muutoksia, voidaan katsoa, että kokouksen päätökset ovat lainvoimaisia ja 

muistiosta voidaan suoraan laatia kokouksen pöytäkirja. 

Päätösehdotus: Nuorisovaltuusto käy läpi 26.10.-22 valtuuston kokouksessa laaditut esitykset 

käsiteltyjen asioiden päätöksiksi ja hyväksyy ne liitteen mukaisesti. 

Päätös: Päätösehdotus hyväksytty 

5. Uuden kunnanjohtajan valinta 

Tällä hetkellä kunnanjohtajan tehtävään ehdokkaita on 1, sillä kaksi muuta loppuvaiheeseen päässyttä 

ehdokasta on vetänyt hakemuksensa takaisin. Ainoa kunnanjohtajaehdokas on tällä hetkellä 

valtiotieteiden maisteri Juuso Alatalo, ja kunnanhallitus on 7.11. kokouksessaan päättänyt ehdottaa tätä 

kunnanjohtajaksi. Saman päivän aikana Alataloa haastateltiin luottamushenkilöiden ja viranhaltijoiden 

toimesta. Käydään vapaata keskustelua uudesta kunnanjohtajasta ja siitä, kuinka nuorisovaltuusto pyrkii 

tekemään tämän kanssa yhteistyötä. 



Päätösehdotus: Nuorisovaltuusto kannattaa kunnanhallituksen esitystä uudesta kunnanjohtajasta. 

Päätös: Aiheen ollessa jo vanhentunut ja nuorisovaltuuston ottaessa jo kantaa valtuuston kokouksessa 

hallituksen ehdotuksen puolesta, emme enää ottaneet kantaa. 

6. Paneelikeskustelu koulukeskuksella 14.12 

Paneelikeskustelu näyttää nyt vihdoinkin tulevan toteen koko komeudessaan, ja vieläpä niin, että se 

käydään ennen nuorisovaltuustovaaleja. Koulukeskus on esittänyt osallistujikseen Heidi Järveä, Tytti 

Tukiaa, Alpert Aroa ja koulukeskuksen kuraattoria Maria. Tällä hetkellä nuorisovaltuuston puolesta 

kiinnostuksensa ovat esittäneet allekirjoittanut, Samuli, Lempi ja Silja. Vielä tulisi päättää ainakin se, 

kuinka vahvasti edellisen paneelin pohjaa käytetään, millä tavalla paneelia ohjataan ja ketkä hoitavat 

käytännön järjestelyt. 

Päätösehdotus: Päätetään paneelin järjestyspohja. 

Kokouksessa: Pohdimme kokouksen puheenaiheita, ensimmäisenä aiheena nousi keskustelu siitä miten 

saada nuoret kiinnostumaan politiikasta. Vastauksia oli mm. Viihdearvon nostattaminen, 

samaistuttavuus, ymmärrettävyys.  

Mp Sanna Marin? Oppilaitoksen vaikutus identiteettiin?  Suhde päihteisiin?  

Päätös: Artturi ja Lempi ottaa vastuuta järjestelyistä. Otetaan mahdollisuuksien mukaan netinalainen 

kysymyspalsta mahdollisia kysymyksiä varten. 

Käytännön kärjestelyt: Valkokangas, penkit ja panelisteille korkeammat penkit, äänentoisto. 

Käsiäänestyksiä: Pitäisikö välituntien olla sisätiloissa?, Pitäisikö kannabiksen käytön olla laitonta?, Amis 

vs. Lukio? 

7. Lautakuntien, kunnanvaltuuston, työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat 

Päätösehdotus: Nuorisovaltuusto merkitsee tietoonsa saatetuksi lautakuntien, kunnanvaltuuston, 

työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat. Nuorisovaltuusto antaa kommentit esiin tuotujen, jo 

käsiteltyjen tai tulevissa kokouksissa käsiteltävien kohtien osalta. 

Kvalt: Uusi kunnanjohtaja 

Tekla: ei nuoria koskevia asioita 

Sivla: Talousarviot ja Kulttuuripalkinto 

Tammela 600.v: Logon päättäminen ja tapahtumakalenteri 

Manu: Hyvinvointialueen nuva 

Päätös: Kohta käsiteltiin esityslistan mukaisesti 

8. Nuorisovaltuustovaalit 

Nuorisovaltuustovaalit lähestyvät taas, ja niiden järjestämistä on suunniteltu joulukuun puolelle välille 

koulukeskus-paneelin jälkeen. Vaalit ovat monella tapaa tärkeät, sillä nuorisovaltuustosta avautuu useita 



paikkoja viime kauden eronneiden ja kautensa lopettavien tilalle, ja ehdolle asettuneita taas on 

muutaman vuoden ajan ollut vähänlaisesti. 

Päätösehdotus: Päätetään vaalien järjestystapa ja se, ketkä ovat vastuussa niiden käytännön 

toteuttamisesta. Lisäksi määritetään aikataulut hakemusten annolle ja mahdollisille vaaleille. 

Päätös: Lempi tekee hakemuksen.  

Hakuaika 21.11-15.12 vaalipäivä 16.12 

Mahdollisesti sähköinen äänestysalusta esim. forms 

9. Muut esille tulevat asiat ja aloitteet 

Päätösehdotus: Käydään läpi muut esille tulevat asiat ja aloitteet. 

Kokouksessa: Nuorisovaltuusto on saanut toimekseen ehdottaa kulttuuripalkinnon saajaa. 

Vaihtoehtoina olivat Matti Pelko-huikko sekä Sauli Alatalo 

Kondomit: Kuvaa odotetaan kuvittajalta 

Päätös: Nuorisovaltuusto päätti ehdottaa Matti Pelto-huikkoa edelleen kulttuuripalkinnon saajaksi 

10. Seuraava kokous 

Päätösehdotus: Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta ja paikka. 

Päätös: Seuraava kokous 15.12 ravintola villassa klo.17 

Allekirjoitukset: 

 

 

                   

      ______________________________                                    ______________________________ 

                   Artturi Pura                                                                      Samuli Ruohonen 

                 puheenjohtaja                                                                   varapuheenjohtaja 

 

 

 

 

Pöytäkirjan tarkastus Tammelassa 15.12.2022 



 

 

 

     ______________________________                                    ______________________________ 

                Fanny Kaunisto                                                                          Taavi Marjamäki 

 


